

國立政治大學商學院學友制度心得報告

Buddy Program Reflection

學號	中文姓名	參加學友制學期	外籍學友英文全名
112307025	王貴湄	112-2	Sascha Djolakian

1. 學友簡介(含第一次聯繫及email截圖):

【Warm Greetings from your buddy in National Chengchi University】

王貴湄 <112307025@nccu.edu.tw>
電話: 500791278@essec.edu.tw

Dear Sascha Djolakian,

Hello! My name is Melody Wang. I am your Taiwanese buddy in National Chengchi University this semester. I wanted to take a moment to extend a warm welcome to you as an international student in our beautiful country.

First and foremost, I hope your transition to Taiwan has been smooth, and you are settling into a new environment. Studying abroad can be an exciting yet challenging experience, and I want you to know that you are not alone. As a result, if you have any questions or concerns regarding your campus life, or anything else, please feel free to reach out to me.

Moreover, our university often organizes events to foster a sense of community among students from diverse backgrounds. Such as some clubs or dormitory activities. So, I encourage you to participate in these events to meet new friends, explore Taiwanese culture, and make the most of your time here.

Welcome to Taiwan, which is known for its vibrant culture, delicious cuisine, and breathtaking landscapes, and I believe you'll find plenty to enjoy during your stay. If there's anything I can do to assist you during your time here, please don't hesitate to let me know.

Here is School Information for Inquiring Important Details for International Students:
Dormitory Check-in Time starting from 2024/02/01; I-House from 2024/02/09
For any questions related to courses or dormitories, please contact the Office of International Programs (OIP). Office Hours are Monday to Friday, 8:30 AM to 5:00 PM.

Wishing you a fantastic academic journey and an unforgettable stay in Taiwan! If you can see this mail, I hope that you can add one of my contact information, and we can set up a group of all our buddies. Thank you very much!

Warm regards,
Melody Wang
LINE ID : 0975197866
Instagram : _melody_22_04
Email : melody912025@gmail.com / 112307025@nccu.edu.tw

2024年1月30日 上午9:51

Hello! My name is Melody Wang. I take the liberty of contacting you directly by adding IG friends, and I want to ask if you are going to come to Taiwan for an exchange after the winter vacation this year. I am your Taiwanese buddy in National Chengchi University this semester. Because you can't be contacted by email, so through the messaging software when you stumble upon your IG. Additionally, if time permits, please check your mailbox, thank you very much~

2024年1月30日 上午10:35

Hi melody, I just replied to the email u sent me. Sorry for the late reply. 😊

I will indeed be coming to Taiwan after winter vacation

2024年1月30日 上午11:43

And in fact, because you have three Taiwanese buddies, we will set up an IG group, so that it will be more convenient for everyone to contact!

Sascha DJOLAKIAN <b00791278@essec.edu>
寄件 寄

翻譯成中文 (繁體)

Hi Melody,

Thank you very much for reaching out, and I am very sorry for the late reply. I did have a few questions however:

1. Would there be any banks around the school so that I could open my own bank account?
2. Are there any (recommended) cell phone providers around Taipei so that I could get a Taiwanese number?

Thank you again for reaching out to me!

Sincerely,
Sascha Djolakian

王貴湄 <112307025@nccu.edu.tw>
寄件 Sascha

Hello Sascha Djolakian,

It's okay, don't be sorry. This is my pleasure to help you care about and solve your problems in Taiwan! Then here are the answers to the above questions.

Bank Account Opening:
You need to go to the [1] Immigration Department (5-minute walk from Exit 2 of Xisunmen MRT) to obtain the Unified Alien Identification Number (you are supposed to bring passport and another document), and then go to the [2] Muzha Branch of the First Bank or the [3] Bank of Taiwan to open an account.

Mobile phone application:
There are counters at the airport that can be handled directly. However, if you can't finish that in first day, you also can bring your passport and another document (double documents) to any communication bank, which one is most closest to NCCU is [4] Chunghua Telecom Muzha Branch (get off at Bus Muzha Station 238) to apply for a phone number.

I put all the relevant important addresses in this link:
<https://www.google.com/maps/place/list/BkHbNkVne69PW:kwNub9ixixiETg>

If you have any other questions, still can ask us directly!

Sincerely,
Melody Wang

初次聯繫Sascha是在年初的1月底，不過可能因為學伴比較少查看郵件或者因為時差等關係，我與另一位學姊Bonnie都沒有收到回覆，後來抱持搜尋看看IG的想法，結果竟意外的聯繫上了Sascha，他也很即時的回復郵件並詢問一些關於銀行及手機的問題，後來將相關資訊整理給他後我們便主要透過IG聯繫，也一起創辦了一個屬於我們的群組！

2. 學友最喜歡台灣的哪一點(自由發揮不限字數):

Sascha最喜歡也最想認識台灣的美食，除了第一次出遊我們一起吃藏壽司及喝台灣五桐號的珍珠奶茶外，他也提及想吃看看Mister Donut的甜甜圈等他從未體驗過的美食，此外他也非常喜歡雞米花以及台灣的香腸，而政大附近讓他印象比較深刻的店家是「政大烤場」。

3. 出遊經歷分享

剛開學時為了快速認識彼此，我們選了一個周末一同去著名景點101，雖然起初想過去鼎泰豐，不過因為人潮太多，最後便選擇藏壽司，過程中我們聊的不亦樂乎，也會發現Sascha及Bonnie姊姊有趣且精采的生活，後來我們便一起在信義區逛逛，也帶他去喝經典的珍珠奶茶，不過因為忘記提醒他不要喝全糖，所以可能讓其對台灣的糖份有了神奇的誤解。

後來隨著大家課業開始逐漸繁忙，彼此之間的交流也逐漸減少，這時突然發現裕隆城的金色三麥有2004年出生的優惠，加上自己身邊也有一些外國朋友，因此便決定在某個大家都有空閒的星期五晚上一起去吃飯及喝酒，裡面除了法國以及台灣夥伴外，也有來自德國以及阿爾巴尼亞的朋友，過程中大家除了互相交流很多國家特色外，也分享很多有趣的事情。之後我們也一同回到政大買了著名的嘗香聚宵夜，並一起在熱鬧的安九繼續談天。

4. 相關照片*2(含文字介紹、拍攝日期及地點活動名稱):



▲圖一為113.03.03與Buddy的初次出遊
(左至右分別為我、Sascha、Bonnie學姊)



▲圖二為113.04.12與外國朋友們聚餐
(後排左三為我、後排右一為Sascha)

4. 接待心得(至少300字以上):

在初次與Sascha聊天時發現，他的英文非常的流暢，雖然過程中他說可以微微地聽懂中文，但還是覺得自己應該要繼續提升英文能力，才能夠更無障礙的去跟外國朋友聊天及溝通，此外當聽到另一個台灣學伴姊姊Bonnie可以很流利的說出好聽的英文時，發現自己真的海有非常大的進步空間，不過也真的很謝謝他們都非常包容我嗑嗑巴巴的英文口說。

而在生活交流部分，會發現有時候對特定國家先入為主的想法是錯誤的，也會在交流中發現很多自己想不到的事情，其中一個印象深刻的是許多法國人在出門時都沒有攜帶包包的習慣，他們會選擇將許多東西拿在手上或是放在口袋裡面，這讓我感到非常新奇。

個性部分則發現Sascha有點內向，除了是與自己習慣的朋友一同出遊之外，其他的活動參加意願都不太高，希望在剩下的時間內，還是能讓他體驗更多台灣的特殊活動及文化！